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1. Er det spesielle faglige tradisjoner eller forhold knyttet til de studentene som tas opp, som 
bør vies spesiell oppmerksomhet 

Fakultetet har en relativt god studiepoengproduksjon pr student, men det er noen utfordringer. 

Bachelorstudentene på ernæringsstudiet har felles undervisning med medisinstudenten de første 3,5 
semestrene. Mange av studentene bruker dette som springbrett for overgang til medisinstudiet. For 
å kompensere det store frafallet fra studiet i ernæring gjennomføres det derfor suppleringsopptak 
samt opptak av flere studenter til 1. semester. Utfordringene er økende, og alternative tiltak 
vurderes for å unngå denne effekten. 

Det er også utfordringer i studieprogrammene i helseadministrasjon, sykepleievitenskap og helsefag, 
som tar opp studenter som befinner seg i kategorien videre/etterutdanning, selv om programmene 
gis som ordinær undervisning. Det innebærer at de fleste av studentene er i et aktivt arbeidsforhold 
ved siden av sine studier, noe som går utover produksjonen. Det er særlig master masteroppgaven 
som blir forsinket som følge av dette, og svingninger i innleverte masteroppgaver gir stort utslag i 
produksjonen siden oppgavene gir uttelling på 30 eller 60 studiepoeng. 

2. Hvordan harmoniserer disse resultatene med de mål som fakultetet har satt seg fremover? 
Hva betyr resultatene for fremtidige målsettinger? 

 
Fakultetet har høye mål for resultater både for forskning og utdanning.  Antall doktorgrader er doblet 
siden,  fra 84 i 2002 til 163 i 2009. Denne økning var ventet, og vi forventer en viss økning også 
fremover.  Hittil i år har ca 130 kandidater disputert. 
 
Publikasjonspoengene har også hatt en økning i perioden 2005 til 2009. Dette er i tråd med 
fakultetets målsettinger. 
 
Fakultetet har hatt som mål å øke de eksterne tildelingene fra både NFR og EU. Målsettingene om 
øke tildelinger vil ikke endres, men flere/andre tiltak må vurderes for å nå målsettingene. 
 
Studiepoengproduksjonen har vært relativt stabil i perioden 2003 til 2009, men det er store 
variasjoner mellom studieprogrammene.    

 
3. Basert på tall materialet, anser vi NFR‐inntektene som en særlig utfordring for fakultetet. Er 

siste års utvikling en tilfeldig hendelse? Har fakultetet iverksatt tiltak vedrørende synkende 
NFR‐inntekter? 

I perioden 2005 til 2008 lå fakultetets NFR‐inntekter på mellom 160 og 175 mill kroner, mens det i 
2009 falt til 142 mill kroner.  En viktig årsak til en del av nedgangen var at CMBN ikke fikk overført 
senterbevilgningen fra NFR på 20 mill kroner på grunn av forsinket kontrakt for inneværende 5 års‐
periode. 

Imidlertid ser vi noen utfordringer ved NFR tildelingene. Det er utfordrende at vår største konkurrent 
om midlene er universitetssykehusene , og at disse har en annen praksis til belatsning av 
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dekningsbidrag enn det UiO har. De fleste av fakultetets ansatte ved Institutt for klinisk medisin har 
også tilsettingsforhold ved universitetssykehusene, og velger ofte å plassere prosjektene sine der. 
Fakultetet har tatt opp denne problemstillingen i Samarbeidsorganet, for å få like 
konkurranseforhold i universitet og helseforetak.  

En annen utvikling er at NFR stadig kanaliserer mer midler til forskningsprogrammer og mindre til 
åpne programmer. Fakultetet har gjentatte ganger tatt opp spørsmålet med NFR om den stadig 
mindre andelen av midlene som går til åpne programmer.  

  


